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Verslag algemene vergadering 

Donderdag 4 oktober 2018 

 “Verslag onder voorbehoud van goedkeuring op de volgende algemene 
vergadering.” 
 

Aanwezige effectieve leden: Roger Engelbosch, Mark Hanssens (ondervoorzitter), 
Marcel Jonckers (voorzitter), Annemie Van Aerschot, John Vankeijenberg, Roger 
Wouters (6/18) 

Aanwezige niet-stemgerechtigde leden: Tom Roovers (schepen van leefmilieu), 
Berty Goudriaan (milieudienst), Chris Strijckmans (Groen), Lucia Dewolfs (N-VA) 

Verontschuldigde effectieve leden: Filip Bolleire, Heidi Bottu, Ingrid De Tandt, 
Joëlle Hauglustaine, Ingrid Hofkens, Caroline Meyers, Raf Nilis, Tom Van Elst, 
Alexander Vandermeulen 

Verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Peter Claessens (omgevings-
ambtenaar) 

Niet-verontschuldigde stemgerechtigde leden: Roger Daenen, Huig Deneef, 
Maria Tollet 

Niet-verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Marc Ylen (SP.A), Joël 
Dereze (Vlaams Belang), Theo Herbots (Open VLD) 

OOoOoOo 

 

 

 

1. Goedkeuring vorig verslag 

De verslagen van de vergaderingen van 7 juni en 6 september worden goedgekeurd.  
Er zijn geen opmerkingen. 
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Naar aanleiding van de gemeenteraadsverkiezingen en het aantreden van een 
nieuwe bestuursploeg, wordt ook de MAR ontbonden en opnieuw samengesteld.  
Een nieuwe lijst met MAR-leden dient volgend jaar ter goedkeuring aan het 
stadsbestuur voorgelegd. 

Pieter Roovers heeft recent via e-mail aan voorzitter en ondervoorzitter van de MAR 
te kennen gegeven dat hij uit de MAR ontslag neemt. 

2. Evaluatie Big Jump 

Mede dankzij het bijzonder mooie zomerweer was dit opnieuw een erg geslaagde 
editie.  Er was heel wat opkomst, waaronder heel wat nieuwe gezichten.  Het aantal 
effectieve jumpers was groot en de meeste onder hen hebben lang en relatief ver 
stroomopwaarts in de Gete gezwommen.  Ook de pers was aanwezig.  
Voor 2019 moet er vanuit Natuurpunt een datum voorgesteld worden.  Annemie 
neemt dit mee naar het overleg van Natuurpunt.  Een voorlopig eerste voorstel zou 
zondag 7 juli zijn. 

3. Evaluatie Autovrije zondag 

De autovrije zone moet bij een volgende editie zeker een pak groter.  Hij zou dan de 
volledige binnenstad binnen de Vesten moeten omvatten.   
Om de beleving op een autovrije zondag te vergroten en meer mensen te motiveren 
het stadscentrum te bezoeken, worden verschillende ideeën naar voor geschoven.  
Waarom geen zondagse koopdag, een braderij, garageverkopen, straat- of 
buurtfeesten, zeepkistenrace, verkoopkraampjes (al dan niet commercieel). Er kan 
beroep gedaan worden op wijkwerkingen met de stad als organisator.  

4. Evaluatie MAR 6 september, debat gemeenteraadsverkiezingen 

Het verslag van de vergadering van 6 september werd naar de pers gestuurd.  Deze 
vergadering was bijzonder omdat de diverse partijen uitgenodigd werden om een 
‘sterke’ vertegenwoordiging van een of twee personen, liefst kandidaten, te sturen.  
Een visietekst van de MAR voor het milieubeleid werd paragraaf per paragraaf 
besproken (zie vorige verslag). Dit debat werd ervaren als vrij voorzichtig en vaak 
nogal oppervlakkig. De meeste partijen hadden een of twee deelnemers 
afgevaardigd.  Tienen Plus, Vlaams Belang en JES (deze laatste werd blijkbaar niet 
aangeschreven, hun kandidatuur werd ook laat ingediend) hebben niet 
deelgenomen.   
Schepen Tom Roovers vond de organisatie wel in orde, maar gaf ook aan dat het 
debat niet helemaal open was.  Een open debat vergt een heel pak extra 
voorbereiding van de deelnemers.  De MAR had in deze vergadering eerder 
geopteerd om de MAR-visie ter kennis te brengen en de reacties van de partijen 
hierop uit te lokken. Een aantal leden vond de vorige editie (2012) beter.  

Vanuit de MAR zullen de verschillende partijen nog eens worden opgeroepen om 
een vertegenwoordiger naar de MAR-vergaderingen af te vaardigen.  Tim Mallants 
van Tienen Vooruit heeft al laten weten dit te willen doen. 

5. Resultaten Curieuze Neuzen actie De Standaard 

Tijdens dit grootschalige wetenschappelijk experiment  
(https://viewer.curieuzeneuzen.be/) werd de concentratie aan NOx gemeten, een 

https://viewer.curieuzeneuzen.be/
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indicatie van de luchtvervuiling door autoverkeer.   
Tienen scoort ‘vrij goed’, gemiddeld 20-25 µg/m3 de minimum gemeten waarde is 
14,2 µg/m3, de maximum gemeten waarde 37,5 µg/m3.  Er waren twee rode punten: 
een op de Kabbeekvest nabij de Kabbeekse Poort en een in de Aandorenstraat.  
Enkele andere straten scoren ook ondermaats, bijvoorbeeld Leuvenstraat/ 
Leuvenselaan, Oplintersesteenweg nabij de Vesten, Leopoldvest/Slachthuisstraat.   
Alhoewel onze stad op de kaart op het eerste zicht vrij goed scoort, is er duidelijk 
toch wel reden om in te grijpen, zeker in de meer problematische zones.  De slechte 
score van de Leuvensestraat is ongetwijfeld gerelateerd met de vaak voorkomende 
files in de straat, en zo goed als alle (van beperkt aantal) meetpunten op de 
invalswegen scoren ondermaats.  Er dient ook rekening mee gehouden te worden 
dat de vastgestelde waarden gemiddelden zijn die de piekmomenten vervagen. De 
weersomstandigheden spelen ten slotte ook een grote rol.   

Ook worden de normen van toegelaten waarde NOx binnenkort strenger, vanaf een 
concentratie van 20 µg/m3 zou er al een gezondheidsrisico zijn.  Ook moet in 
rekening gebracht worden dat de verkeerssituatie door de wegenwerken in de 
meetperiode niet met de dagelijkse realiteit overeenstemde.  Zo was er in 
meetperiode geen verkeer van autobussen in de Gilainstraat, terwijl zelfs dan het 
meetpunt ter hoogte van het ziekenhuis slecht scoorde. Ook de omgeving van de 
suikerfabriek scoort slecht. 

De MAR vraagt daarom dat er maatregelen zouden komen.  Blijvende aandacht dient 
besteed aan het probleem van draaiende motoren van wachtende bestuurders in 
schoolomgeving, bij het station of bepaalde handelszaken.  Handhaving is hier zeker 
nodig.  Het lijkt ons een goed idee om de actie ‘Motor uit voor een frisse snuit’ 
opnieuw onder de aandacht te brengen. 

6. Afgestorven bomen door droge zomer 

Door de abnormaal warme en droge zomer zijn heel wat bomen die recent werden 
aangeplant, afgestorven.  Dit is o.a. het geval op de Vesten, in de Vierde 
Lansierslaan, de Weggevoerdenstraat ….  De MAR dringt erop aan dat zo snel 
mogelijk vervangaanplantingen zouden gebeuren.   
De MAR apprecieert de herwaardering van de site van de Drie Tumuli, maar vindt 
het bijzonder jammer dat de plantvakken langs de Sint-Truidensesteenweg er nog 
steeds verwaarloosd bijliggen (= boomloos).  Hierover wordt een schrijven gericht 
aan de bevoegde schepen en de groendienst.  De MAR pleit voor een kwalitatieve 
aanplant.    
Recent werden een aantal plantvakken langsheen de Vesten in gereedheid gebracht. 
Langsheen de Vesten zal een behoorlijk aantal bomen worden bijgeplant.  Voor de 
middenberm worden kleinere boomsoorten voorzien, op andere plaatsen wel breed 
uitgroeiende soorten. 

7. Project Water-Land-Schap 

Dit is een project van de Vlaamse Gemeenschap, we citeren “Het doel van het 
programma Water-Land-Schap is om problemen met water in landelijke gebieden in 
onderlinge samenhang op te lossen.  De oproep Water-Land-Schap resulteerde in 40 
ingediende voorstellen voor initiatieven.  De geselecteerde initiatieven zullen de 
basis vormen van een landinrichtingsproject Water-Land-Schap, waarvoor in totaal 5 
miljoen euro is voorzien.”  Een van de geselecteerde projecten is ‘Water als 
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bondgenoot in de Getestreek’, meer info is te vinden via deze link: 
https://www.vlm.be/nl/projecten/vlm-
projecten/waterlandschap/14voorstellenWLS/Paginas/default.aspx en 
https://www.rlzh.be/rlzh/projecten/gebiedsgerichte-projecten/water-land-schap-water-
als-bondgenoot-de-getestreek/5099.  
Dit project rond de Getevallei is een samenwerking tussen de Provincie Vlaams-
Brabant en het Regionaal Landschap Zuid-Hageland, samen met meerdere actoren 
als gemeentebesturen, landbouw, de wateringen, natuurpunt … en omvat de 
volgende steden en gemeenten: Hoegaarden, Tienen, Linter, Zoutleeuw, Geetbets 
en Landen. 

De voorzitter die de vergaderingen bijwoont, geeft enige toelichtingen.  Hij heeft het 
gevoel dat tot nog toe rond waterproblematiek vooral nadruk gelegd werd op 
probleemoplossing, terwijl er weinig visie was rond een duurzaam en ecologisch 
waterbeleid.  Dit project, waarbij verschillende partners betrokken zijn (bijvoorbeeld 
ook Boerenbond, MAR Tienen ...) zou wel moeten bijdragen tot een meer ecologisch 
waterbeleid.  Veel partijen mikken schijnbaar op het lokaal oplossen van acute 
problemen en minder op een integrale visie.  Er is eerder weinig aandacht voor 
natuur- en landschapsversterking in het Getelandschap, alhoewel de provincie wel 
stuurt naar een brede integrale visie  

In Tienen zijn bijvoorbeeld (in functie van beschikbare financiën) volgende acties 
specifiek vermeld: herinrichting van brongebieden, meer bepaald voor 
Genovevabeek Oplinter/Sint-Margriete-Houtem; de problematiek van de vloedgracht 
Bost en de beek tussen Groot en Klein Overlaar die ongezuiverd rioolwater naar de 
Gete brengen en waar mogelijk een groene waterzuivering een oplossing kan 
bieden; de blauwgroene corridor van de Gete door de stad en van de Mene.  Andere 
actiepunten (niet-specifiek voor Tienen) zijn de aanpak van modderoverlast, een 
aangepast waterbeheer, oeverherstel, beheersovereenkomsten, erosiebestrijding, 
overstromingsgebieden, groendaken  ... 

Naar aanleiding van dit ingediende project kwam ook het hemelwaterplan ter sprake.  
De provincie voorziet voor de opmaak daarvan een subsidie.  Tienen heeft op de 
oproep hiervoor geen dossier ingediend, maar er bestaat al wel een basale versie. 

8. Varia 

8.1 Betonstop 

Volgens het betonrapport van Natuurpunt (zie 
https://www.natuurpunt.be/sites/default/files/images/inline/betonrapport_detailfiches_
gemeenten_2018.pdf) zou er in Tienen in de periode 2005-2015 467m2 per dag aan 
open ruimte verloren zijn.  De totale verharding (woningen, gebouwen, straten...) zou 
15% van het oppervlak uitmaken, wat ongeveer overeenkomt met het Vlaamse 
gemiddelde, terwijl het ruimtebeslag (wonen, werken, mobiliteit...) 29% bedraagt, wat 
iets lager is dan het Vlaamse gemiddelde van 33%. 

Er zouden volgens dit verslag nog meerdere woonuitbreidingsgebieden kunnen 
aangesneden worden.  Dit wordt tegengesproken door schepen Tom Roovers.  De 
gestelde cijfers zijn blijkbaar niet correct.  De stad volgt hier de aanbevelingen uit de 
studie van ‘BUUR’, en er wordt gewerkt aan stadskernversterking en inbreiding = 

https://www.vlm.be/nl/projecten/vlm-projecten/waterlandschap/14voorstellenWLS/Paginas/default.aspx
https://www.vlm.be/nl/projecten/vlm-projecten/waterlandschap/14voorstellenWLS/Paginas/default.aspx
https://www.rlzh.be/rlzh/projecten/gebiedsgerichte-projecten/water-land-schap-water-als-bondgenoot-de-getestreek/5099
https://www.rlzh.be/rlzh/projecten/gebiedsgerichte-projecten/water-land-schap-water-als-bondgenoot-de-getestreek/5099
https://www.natuurpunt.be/sites/default/files/images/inline/betonrapport_detailfiches_gemeenten_2018.pdf
https://www.natuurpunt.be/sites/default/files/images/inline/betonrapport_detailfiches_gemeenten_2018.pdf
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kernverdichting (bv. het Lyceumproject).  Er is zeker geen toename van 
woonuitbreidingsgebieden.   

8.2 Oostelijke ring 

In het MAR-debat en in de verkiezingsgesprekken in de media bleken meerdere 
partijen voorstanden van het aanleggen van de noordoostelijke ring als oplossing van 
de files op de vesten.  Volgens de schepen is er om verschillende redenen geen 
noodzaak.  Allereerst budgettair: een kostprijs van 40.000.000 euro zonder 
onteigeningen en zonder aanleg riolering.  Het doortrekken van de ring zou vooral 
nuttig zijn voor het verminderen van de drukte op de invalswegen tussen de 
eventuele nieuwe ring en de vesten en dus voor de woonkwaliteit van de bewoners 
daar.  Op het verkeer in de stad zou de noordelijke/oostelijke ring weinig effect 
hebben aangezien slechts 16% doorgaand verkeer uitmaakt van het verkeer op de 
Sliksteenvest bv.  Bovendien is het huidige beeld nog beïnvloed door het feit dat de 
werken niet af zijn en de verkeerslichten nog verder moeten fijngesteld worden. 

8.3 Park Passionisten 

Alhoewel er in het park Passionisten grote open groene ruimtes voorzien zijn, is het 
park niet natuurinclusief en is er jammer genoeg zo goed als geen ruimte voorzien 
voor aan bouwwerken gebonden vogelsoorten als de huismus, zwarte roodstaart en 
gierzwaluw of kleine zoogdieren.  Dit probleem kan makkelijk opgelost worden door 
het plaatsen van nestkasten, de aanplant van gevelgroen en openingen in gevels 
waarin kleine dieren zich kunnen huisvesten. 

8.4 Vijver stadspark 

Het vijverwater is door de strakke boord niet toegankelijk voor kleine dieren. Dieren 
kunnen bij het zoeken naar drinkwater (er is geen alternatief in het stadpark) in de 
vijver terechtkomen en door de verticale wanden niet meer ontsnappen.  Dit kan 
makkelijk opgelost worden door het plaatsen van een of twee uitloopplankjes (schuin 
oplopend plankje bevestigd aan de oever), of bijvoorbeeld een keienhoop tegen de 
vijverwand. De MAR vraagt ook of er in het stadspark eventueel nog een aantal extra 
nestkasten kunnen geplaatst worden. Binnenkort worden een aantal bomen 
gesnoeid, dit lijkt het ideale moment om deze extra kasten te plaatsen. 

8.5 Voortuintjes 

Nog even wordt de problematiek aangeraakt van de ‘verdwenen’ voortuintjes langs 
de vesten.  Een aantal leden vraagt zich af of de stad hier invloed kan uitoefenden 
voor het (opnieuw) vergroenen. 

Verslag: Mark Hanssens 

Belangrijk! 

Er zijn voor dit jaar nog algemene vergaderingen voorzien op volgende data: 8 
november en 6 december. 

 

Verbruik vrijetijdscentrum: 3 flessen Spa, 1 fles fruitsap. 


